

# Buletin



UNIVERSITI  
TEKNOLOGI  
MARA

e-ISSN: 2600-8289

# ACIS

Rabiul Akhir 1446H/Oktober 2024

# Pemeriksaan Pendidikan



eISSN 2600-8289



9 772 600 828 001

# Inovasi Pengajaran dan Pembelajaran melalui Teknologi Maklumat (ICT)



Oleh:  
**Siti Aishah Binti Sokhibul Fadil**  
Pensyarah Kanan Akademi Pengajian Islam Kontemporari (ACIS), UiTM Cawangan Negeri Sembilan, Kampus Kuala Pilah.



**Suhaila Binti Sharil**  
Pensyarah Kanan Akademi Pengajian Islam Kontemporari (ACIS), UiTM Cawangan Negeri Sembilan, Kampus Rembau.



**Ahmad Faiz bin Haji Ahmad Ubaidah**  
Pensyarah Kanan Akademi Pengajian Islam Kontemporari (ACIS), UiTM Cawangan Negeri Sembilan, Kampus Seremban.

Teknologi Maklumat (ICT) telah menjadi salah satu komponen penting dalam kehidupan manusia pada masa kini. Penggunaan teknologinya yang sangat pesat dan luas dalam seluruh sistem pengurusan termasuklah institusi pendidikan telah banyak mempengaruhi proses pengajaran dan pembelajaran (PdP) yang menghasilkan pelbagai inovasi dengan kecanggihan alat teknologi serta bersesuaian dengan trend PdP pada hari ini. Hal sedemikian kerana kewujudan teknologi ICT ini telah menjadikan nilai pengetahuan (ilmu) yang diangkat tinggi dalam masyarakat kerana dengannya apa yang dipanggil pendidikan sepanjang hayat dapat dimungkinkan (Mokmin 2004). Nilai sebegini menjadi satu dorongan kepada institusi pendidikan untuk terus mengorak langkah maju ke hadapan menggunakan ICT untuk manfaat dan kebaikan kepada pelajar generasi kini. Begitu juga, kepada Institusi Pengajian Tinggi (IPT) seperti UiTM yang turut menyokong kuat penglibatan pensyarah dalam inovasi PdP menggunakan ICT dan memanfaatkan aplikasi ICT seperti *Canva*, *Powerpoint*, *Poster Maker*, *Adobe* dan lain-lain dalam tugas pelajar yang berteraskan pembelajaran sepanjang hayat.



Justeru itu, atas inisiatif menyahut saranan universiti, pensyarah mengajar kod ISC101 Akhlaq Islamiyyah iaitu Ustazah Siti Aishah Binti Sokhibul Fadil, Ustazah Suhaila Binti Sharil dan Ustaz Ahmad Faiz bin Hj Ahmad Ubaidah yang merupakan pensyarah ACIS Cawangan Negeri Sembilan Kampus Kuala Pilah telah mengadakan program “**Penghasilan Poster Interaktif (i-POSTER)**” pada 12-14 Jun 2024 yang melibatkan seramai 166 orang pelajar semester 2 Program Diploma Pengurusan Halal (IC120) pada sesi Mac – Ogos 2024 di Kampus Kuala Pilah.



Program ini bertujuan untuk memenuhi hasil pembelajaran program IC120 (Diploma Pengurusan Halal) yang menggalakkan pelajar mengaplikasikan teknologi digital untuk menyelesaikan masalah. Secara khususnya, objektif program ini adalah untuk berkongsi pengetahuan dengan pelajar berkaitan kesepaduan ilmu-ilmu Islam dengan ilmu pengurusan seperti aplikasi ilmu teknologi maklumat (ICT), sebagai galakan dan pengalaman baru kepada pelajar untuk mempraktik teknologi maklumat semasa dalam PdP. Di samping itu, memberi pendedahan, latihan dan nilai tambah kepada pelajar untuk meneroka dan merekabentuk menggunakan aplikasi-aplikasi teknologi masa kini dalam tugas pelajar.



Menariknya, program ini telah menatijahkan keberjayaan pelajar menghasilkan 39 poster yang sangat kreatif, inovatif dan informatif berdasarkan tajuk yang terkandung dalam silibus kod kursus Akhlaq Islamiyyah.

Kesemua poster ini telah berjaya dipersembahkan dengan jayanya semasa pembentangan pelajar sepanjang program berlangsung dan poster yang dihasilkan itu pula telah dinilai khas oleh dua orang juri jemputan dari kalangan pensyarah ACIS iaitu Dr Mohamad Hasif Bin Jaafar dan Ustazah Nurul Atikah Binti Poniran. Sebagai galakan dan motivasi kepada pelajar untuk menghasilkan poster yang terbaik, hadiah bernilai RM900 telah diberikan kepada 6 kumpulan yang merupakan pemenang tempat pertama, kedua dan ketiga manakala 6 kumpulan lagi telah dipilih sebagai pemenang saguhati.

Bahagian c) Penilaian keberkesanan program



Hasil maklumbalas yang diterima berdasarkan laporan keberkesanan program, didapati secara puratanya majoriti pelajar (antara 75% - 80%) memberi respon bahawa program ini telah meningkatkan kemahiran dan pengetahuan tentang ICT, membantu mengaplikasi ilmu ICT dalam kehidupan sebagai pelajar di samping memberi impak positif serta wajar diteruskan pada masa akan datang.

Akhir kata, pihak penganjur ACIS ingin mengucapkan terima kasih kepada Bahagian Hal Ehwal Akademik, UiTM Cawangan Negeri Sembilan atas kelulusan peruntukan Tabung Pembangunan Akademik Pelajar (TAPA) terhadap program ini. Begitu juga kepada Ketua Pusat Pengajian ACIS yang sentiasa menyokong aktiviti pembangunan akademik pelajar khususnya pelajar program Diploma Pengurusan Halal (IC120) dan seterusnya kepada semua ahli jawatankuasa yang terlibat menjayakan program ini. Moga program sebegini dapat diadakan lagi pada masa akan datang demi kecemerlangan UiTM dan ACIS.

### Rujukan

Mokmin Basri. 2004. *Teknologi Komunikasi dan Maklumat (ICT) dan perubahan nilai masyarakat*. Kertas kerja Seminar Antarabangsa Nilai Dalam Komuniti Pasca (SIVIC 2004). Anjuran Fakulti Sains Kognitif dan Pendidikan, Universiti Utara Malaysia. Langkawi, 4-6 September.